
Htjela bih se najprije ispričati rektoru zbog okolnosti koje su se dogodile tijekom njegova 

govora. Nadam se da se nešto slično nikad više neće ponoviti jer neće postojati ni razlozi koji 

bi mogli potaknuti takvu reakciju.  Primite, dakle, moju ispriku, ali, i to je Filozofski… idemo 

dalje. 

 

Cijenjeni uzvanici, poštovani gosti, dragi studenti, nastavnici i zaposlenici Filozofskog 

fakulteta! 

Sklona sam, i ne samo ja kao izabrana dekanica, današnju svečanu sjednicu proglasiti 

novim početkom u životu i radu Filozofskog fakulteta. Turbulentno razdoblje je iza nas, 

nećemo se na njega osvrtati, niti ćemo mu pridavati posebnu pozornost, ali ćemo, svakako, 

iz njega izvući određene pouke, vrijednosna načela i smjernice za budućnost. 

Naučili smo u tom razdoblju da se  funkcioniranje visokoobrazovne institucije mora 

temeljiti na jasnom poštivanju zakonskih i statutarnih odredbi, i to je naš prvi zadatak. 

Urediti Filozofski fakultet prema najboljem mogućem pravnom i statutarnom okviru da 

bismo spriječili svaki oblik ponašanja neprimjeren akademskim načelima. 

Naučili smo u tom razdoblju da mora funkcionirati institucionalna demokracija, da se 

moraju poštovati odluke reprezentativnih tijela i poštivati demokratska volja legitimne 

većine, i to je naš drugi zadatak. Dati Vijeću Filozofskog fakulteta mjesto koje zaslužuje u 

upravljanju našom ustanovom. 

Naučili smo da je rad naših nastavnika i studenata, njihova uključenost u djelovanje 

Fakulteta i odgovornost za njegovo funkcioniranje mjera naše vrijednosti uopće. 

Akademiju čine studenti i nastavnici, i naš je treći zadatak da svi u Fakultetu vide i na 

njemu pronađu mjesto ostvarenja svoje kreativnosti. Jedino tako Fakultet može biti 

istinski naš. 

U ovom kratkom razdoblju od nepuna tri tjedna uočili smo da je naš Fakultet 

funkcionalan, ali nedovoljno, kao i da je u mnogim stvarima zapušten. Velika većina 

njegovih kapaciteta, koji su iznimni, kao da je negdje sputana. Pomalo nalikujemo 

zaspalom divu, ili ako vam je draže: zmaju, ali onom koji se može, želi i mora probuditi. 

Jednako tako, uočili smo da pravi poticaj i oslonac na vrijedne ljude s našeg Fakulteta, u 

stvarima koje smo u ovih par tjedana uspjeli napraviti, gotovo u istom trenutku znači 

kvalitetniji ishod, stvaranje pozitivne klime suradnje i razumijevanja koja nužno donosi 

dobrobit Fakultetu kao cjelini. Kad biste znali što sve i kako mogu naši ljudi, zapitali biste 

se gdje su neki od njih dosad bili! 

Spremni smo uložiti potreban napor da se svaki naš student, nastavnik, istraživač ili 

zaposlenik na Filozofskom fakultetu doslovno osjeća kao doma, da u svakom trenutku ima 

na raspolaganju sve što mu je potrebno za učenje, studij, nastavu ili istraživački rad.  

Spremni smo, jednako tako, na suradnju sa svima sa zagrebačkog Sveučilišta, sa svim 

hrvatskim sveučilištima, kao što smo, naravno, otvoreni svakom obliku novih i kvalitetnih 

međunarodnih suradnji.  



Nastojat ćemo surađivati i sa svim zainteresiranim dionicima društvenog i kulturnog 

života kako bismo našim nastavnicima i studentima omogućili da svoja znanja učine 

korisnim za širu društvenu zajednicu. Spremni smo naše kompetencije i znanje dijeliti i 

surađujući unaprjeđivati. 

Predstoji nam, dakle, niz reformi, koje bi u sljedećim godinama promijenile kako 

percepciju, tako i način funkcioniranja Filozofskog fakulteta. Neposredno akademsko 

okruženje potpuno je drukčije od prilika prije nekoliko desetljeća kad je Filozofski fakultet 

Sveučilišta u Zagrebu bio gotovo jedini orijentir ili, ako hoćete, svjetionik u humanističkim 

i društvenim znanostima. Štoviše, recentne društvene okolnosti, barem onako kako se 

javno predstavljaju, ne izgledaju povoljno. 

Suočavamo se s problemima koji – od demografskih do socijalnih – predstavljaju izazove 

našeg budućeg života, i s tim smo se izazovima spremni suočiti odmah kako bismo 

okolnosti i trendove promijenili. Prije nekoliko godina, na primjer, na jedno upisno mjesto 

imali smo pet prijavljenih kandidata, a danas svega nešto više od dvoje. To, svakako, 

zahtijeva promjenu, hitru reakciju i odlučno aktiviranje svih kapaciteta kojima 

raspolažemo. 

Naše je da Filozofski fakultet bude prisutan i vidljiv svakom, da ga se prepoznaje po 

kvaliteti, po stilu, po raznolikosti stilova, po snošljivosti, po dostignućima, pameti i 

odlučnosti kao javnu znanstveno-nastavnu ustanovu koja uspostavlja nove standarde na 

svim područjima. Znajući s kim Filozofski fakultet raspolaže, ne dvojim ni sekunde da 

ćemo u tome uspjeti. 

Hvala vam svima što ste uveličali naš dan. Uvijek ste nam dobrodošli kako bismo zajedno 

išli naprijed na opće zadovoljstvo i korist, znanstvenu, nastavnu, studentsku, zaposleničku 

i, svakako, zajedničku. 

 

 


